

# REFERAT FRA PÅRØRENDERÅDS MØDE

DEN 29/8 2022 kl. 18.30

Tilstede: Annica, Kirsten, Lisbeth, Greta, Hanne, Martin, Tanja

Fraværende: Lene, Thea, Majbritt

## 1. Godkendelse af dagsorden:

- Godkendt

## 2. Opfølgning af referat fra sidste møde:

- **Takster:**
- Martin fortæller at de er i gang med at forberede sig til sidste møde med Holbæk kommune.
- **Personalegennemstrømning og sygefravær:**
- Martin fortæller at personale gennemstrømningen er ved at være stabiliseret dog er der foresat opsigelser og nogle langtidssyge er opsagt. Sygefraværet er pt. På 12 % men i disse tal ligger også de medarbejder der er opsagt/lavet aftrædelses aftaler med.
- Der er igangsat en omorganisering af teamlederne som nu er centerleder, flere af deres administrative opgaver er flyttet til Mette Brink og enheds koordinator i hver enhed. Dette for at centerlederen kan blive mere synlige og have fuld fokus på at lede personalet, på bedst mulig måde gennem understøttende og anerkendende ledelse, der er brug for ændringer af arbejdsmoral og fokus på opgaven blandt medarbejderne samt nærværende ledelse, der også er til stede ind i mellem ved vagtskiftet.
- Der er forsat få ledige stillinger som er svære at besætte med kompetent personale, det forventes af Martin at de vil være besat i løbet af 1-2 måneder.
- **Kompetenceudvikling:**
- Det gratis forløb med ELSAS FODEN er udsat, da det vil koste ca. 800000,- kr. i personale udgifter til vikar. Majbritt arbejde på at få opsat kursus i neuropædagogik via AMU kursus, hvor det her er muligt at søge løn refusion.
- **Gennemgang af døgnrytmeplaner:**
- Mette Brink overtager også denne opgave.
- **Nyhedsbrev:**
- Pårørenderådet syntes det er dejligt at der løbende kommer nyhedsbreve ud til alle pårørende fra Martin og Majbritt –Tak for det.

### 3. Kort orientering personalet:

- Tanja fortæller at hun desværre heller ikke denne gang har modtaget nogle henvendelser fra hendes kollegaer, men hun ved fra forskellige kollegaer i enhederne at det har været en meget hård sommer pga. af personale mangel i enhederne, både for få i vagtplanlægningen og sygdom. Martin er helt klar over problemet og at det handler om at ferieplanlægningen blandt personalet ikke var lavet optimalt, men at det ikke kunne ændres da Majbritt og Martin overtog ledelsen.
- Tanja og andre kollegaer ønsker at centerlederne er mere synlige/tilstede også blandt aften holdene, samt at blive anerkendt for sit arbejde. Dette håber Martin kommer til at ske med omlægningen af centerledernes opgaver.

### 4. Kort orientering ledelsen:

- Se punkt 2.

### 5. Kort orientering pårørende:

- Vi ønsker på næste møde at have et punkt der omhandler den udmelding der kom fra Helle Thorsen vedr. ledsagelse af beboere på ferie.
- Vi ønsker fra ledelsen en udmelding om hvordan de vil sikre det nye udspil fra regering om sundhedstjek blandt handicappede. Martin tager denne opgave med videre til Majbritt.
- Der er en pårørende der har ønsket at der bliver afholdt et pårørende møde for alle hvor Martin og Majbritt er tilstede og fortæller hvad der arbejdes med og hen i mod. Dette syntes alle er en god ide. Annika laver en indbydelse med tilmelding, der sendes ud til alle.

**PÅRØRENDE MØDE MANDAG DEN 3. OKTOBER KL. 18 -20  
MØDET AFHOLDES PÅ GÅRDEN, DER VIL BLIVE SERVERET SANDWICH, KAFFE OG TE**

### 6. Kort orientering kasserer:

- Intet

### 7. Medarbejder-trivsel (Hanne):

- Martin var inde over emnet i punkt 2, vedr. omorganisering af centerledernes arbejdes opgaver. Der vil senere blive lavet en ny trivsels undersøgelse blandt personalet, Martin er pt i gang med at gennemgå den der blev lavet i vinter.

## 8. Rengøring af hjælpemidler (Hanne):

- Der står i tilsynsrapporten at: tilsynet anbefaler, at der sikres rengjorte hjælpemidler og at ledelsen oplyser, at der er udarbejdet procedure med klar ansvarsfordeling i forhold til rengøring af hjælpemidler.
- Hanne spørger indtil hvornår dette så starter op? Hertil kan Martin fortælle at det er startet og at det er kontakt teamenes opgave og hvis det er et problem skal vi henvende os til kontakt teamet.

## 9. Tilsynsrapport:

- Der er løbende snakket om den gennem overstående punkter.

## 10. Opfølgning af beslutninger/henvendelser fra beboerrådet til Kildehaven? (Hanne):

- Martin foreslår at referatet fra beboerrådet fremadrettet bliver sendt til centerlederen, som tager det med på næste enhedsmøde, hvor det drøftes hvad der er af beskeder og anden information fra beboerrådet.
- Pårørenderådet gør IGEN opmærksom på at de mangler en tilbagemelding fra Beboerrådet hvor de 10.000 kr. som Pårørenderådet har givet til en fælles aktivitet til alle beboere på Kildehaven skal bruges til.

## 11. Kildehavens strategi ift. IKT (Greta):

- Det er vigtigt at der er et fokus på behov af IKT til handleplansmøder så at der bliver indskrevet i indsatsmålene fra kommunen – alternativt at der bliver søgt særlige bevillinger til IKT. Her opfordres også til forstærke samarbejdet med pårørende så at de i fællesskab med Kildehaven kan fokusere på de relevante pædagogiske behov.

## 12. Melding fra pårørende vedr. planlagte ture (Majbritt):

- Ledelsen ønsker at pårørende melder ind til Kildehaven når en beboer hentes eller er på ferie, så Kildehaven har mulighed for at bruge personale ressourcerne på bedst mulige måde. Dette bakker pårønderådet op om, men at det er vigtigt at huske ressourcerne skal omlægges til andre tidspunkter.

## 13. Handleplan: Kommunikation: UDSAT TIL NÆSTE MØDE

### Fra referat maj:

- *Før corona har vi i pårønderådet lavet brainstorme på grundlæggende tiltag omkring kommunikation. Vores notater vil blive fremlagt på medudvalgsmødet i morgen den 14/3. vi vil efterfølgende arbejde videre på de i pårønderådet.*

- *I forlængelse af Årsmødet den 10. april vil Pernille komme med et oplæg om gensidigt ansvar for samarbejde og kommunikation, der vil også blive mulighed for at en pårørende fra hver enhed kan melde sig til en arbejdsgruppe om emnet sammen med en fra pårønderådet samt medarbejder og ledelse.*

**Fra referat juni:**

- *Martin vil læse de dokumentere der indtil videre ligger og kommer med en opdatering på næste møde.*
- 

**14. Punkter til næste møde:**

- punkt 13 skal være øverst på næste dagsorden.
- ledsagelse af beboer på ferie.

**15. Næste møde:**

- Mandag den 10. oktober.

**16. Evt.:**

- ønske fra Martin og pårønderådet om at referatet fra pårønderådsmøderne også skal sendes ud til centerlederne som så tager det med til næste enhedsmøde.